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Vi har mange spennende prosjekt 
i kommunen dette året. I Kjøllef-
jord har vi mudring i havna, utfyl-
ling av det nye industriområdet, 
bygging av omsorgsboliger, riv-
ing av aldershjemmet og rehabi-
litering av vann og avløpsnettet 
i Kirkeveien. På Lebesby skal 
det bygges ny branngarasje og 
vannledningen til Øverbygda skal 
fornyes. Jeg var på besøk hos 
Grieg Seafood tidligere i vinter. 
Det er artig å se 
utviklingen som 
har vært de siste 
årene i Landers-
fjorden. Grieg 
har nå et stort 
og flott anlegg 
som bidrar med 
verd i skapning 
og spennende ar-
beidsplasser.

 Det er flott å 
registrere at 13 av 
de 15 ansatte som 
jobber ved anleg-
get bor i Lebesby 
kommune.

I mars hadde 
kommunen møte 
med Telenor for 
å se på dekning og hastigheten på 
de ulike stedene i kommunen. Vi 
har over lengre tid blant annet hatt 
dialog angående mobildekning i 
Skjøtningberg og havområdet uten-
for. Dette ga Telenor nå tilbake-
melding om at var en umulighet da 
det ville bli alt for dyrt. På Veidnes 
og i Dyfjord vil det derimot bli 
både 3G nett og bedre dekning 
innen sommeren. Vi ble også orien-
tert om mange nye utviklingstrekk 
som gjør at vi i fremtiden vil få 
bedre dekning og hastighet i store 
deler av kommunen.

3.mars deltok jeg på Kystak-
sjonen sitt arrangement i Oslo. 
Kystaksjonen har satt søkelyset 

på en sak som er viktig for hele 
kysten vår. Fiskeriministeren og 
regjeringen er klare på at de øn-
sker regioner og ikke stedsbundne 
tilbudsplikter. Dette vil føre til 
at bindingene mellom fiskerires-
sursene og landanleggene blir 
borte. Kystaksjonen viser til 
at det er 2,63 leveringspliktige 
kvoter til Kjøllefjord. Om all 
denne fisken hadde blitt ilandført 
i Kjøllefjord ville det gitt helårige 

arbeidsplasser på 
fileten til ca 30 
ansatte. 

Om en bereg-
ner ut fra gjen-
nomsnitts-pris 
pr januar 2014, 
er  verdien av 
denne trålfisken 
som ikke iland-
føres i Kjøllef-
jord på svimlende 
39.554.000 kr.
Kjøllefjord har 
siden 2005 mistet 
45 arbeidsplasser 
i fiskeindustrien.

 All foredling 
som nå foregår 
i Kjøllefjord er 

utelukkende råstoff fra kystflåten 
vår. Det er viktig å fortsette 
kampen for ressursene og det 
som i utgangspunktet var gitt 
til samfunnene for å stimulere 
til økt aktivitet, sysselsetting og 
forsyning av fisk til anleggene 
i nord.

Alt ligger til rette for at påska 
2014 skal bli bra. Flotte oppkjørte 
skiløyper i både Kjøllefjord, 
Lebesby og på Kunes. Mange 
scooterløyper, flere aktiviteter 
som Oksevågrennet i Kjøllefjord, 
Vårspretten på Lebesby, påsket-
reff på Fjellaksla i Veidnes eller 
quis på Kunes. 

God påske!

Da var vi ute med årets første 
På Norsktoppen. Vi har til-

bakelagt de ti første årene, og går 
nå forhåpentligvis løs på ti nye se-
songer. I år blir det imidlertid kun 
tre utgaver. Til gjengjeld håper vi 
å bringe minst like mye lesestoff 
som tidligere. Da gjenstår det å 
ønske alle en riktig god påske.

Hilsen Toril, Silje og Øystein

postmottak@lebesby.kommune.no
Telefon 78 49 95 55
oystein@kystogfjord.no
Telefon 975 81 812

Vil du abonnere på magasinet?
«På Norsktoppen»» blir delt ut 
gratis til alle som bor i kommunen.

Andre kan abonnere? 
Årsabonnement kr. 250,-

Send giro til: 
Lebesby kommune, 
Kulturkontoret, Postboks 38, 
9790 Kjøllefjord. 

Bankgiro: 
4961.72.00235 
og merk den:
Årsabonnement «På Norsktoppen».

Forsidefoto: 
Vanja Samuelsen

Baksidefoto: 
Reidun Gleditsch Strand

Trykk: Trykkeriservice AS, 
 9711 Lakselv
 www.trykkeriservice.no

Ordførerens side

«På Norsktoppen»

Vi har mange spennen-
de prosjekt i kommunen 

Mange ting på gang

dette året. 
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Lebesby, Nordkapp og Por-
sanger har gått sammen om 
havn.

Nordkappregionen Havn IKS er et 
interkommunalt samarbeid mellom 
Nordkapp, Porsanger og Lebesby 
kommuner. Dette er fastlands-Eu-
ropas nordligste havneregion som 
vil ha stor fokus på fiskeri, opprett, 
cruise- og bilturisme, blant annet 
med snuhavnprosjektet i Porsan-
ger. Utvikling av petroleumsindus-
trien i Barentshavet vil også være 
sentralt i arbeidet i Nordkappre-
gion Havn IKS hvor det er flere 
interessante lokaliteter for petrole-
umsindustrien. 

Fortsatt vil Lebesby kommune 
og Lebesby Kjøllefjord havn KF 
stå som eiere av ulike bygg og kaier 
i havnene i Lebesby kommune, 
men fra 1. januar 2014 ble Nor-
dkapp og Porsanger havn utvidet 
til også å gjelde drift av havnene i 
Lebesby kommune. Det interkom-
munale selskapet skiftet navn til 
Nordkappregionen Havn IKS, og 
det ble besluttet at styret skal ut-
vides fra 5 til 7 medlemmer, hvor 
2 kommer fra Lebesby. Selskapet 
har hovedkontor i Honningsvåg 
med Leif Gustav Prytz Olsen 
som havnefogd. Formålet med 
denne driftsmodellen er at man på 
sikt håper og tror at aktiviteten i 
havnene skal øke,  at man skal bli 
organisatorisk mer effektiv og ha 

fordel ved å samarbeid om ulike 
utviklingsprosjekter.

Selv om driftsorganisasjonen  
nå er flyttet til Honningsvåg så 
vil Kjøllefjord Skipsekspedisjon 
AS fortsatt ha ansvaret for opp-
følging og drift av kaianleggene 
i Kjøllefjord. De fleste av havnas 
kundekrets vil dermed i liten 
grad merke omorganiseringen 
på annen måte enn at regningene 
heretter vil komme fra Nordkap-
pregionen havn IKS og ikke 
fra Lebesby kommune. Drift av 
øvrige havneanlegg i Lebesby 
vil følges opp fra Honningsvåg 
ved hjelp av tidligere havnesjef 
i Lebesby Odd Birkeland. Nor-
dkappregion Havn IKS. Se mer 
info på www.nordkapphavn.no.  

Kjøllefjord er blitt en del av Nordkappregionen Havn IKS.

Av Toril SvendSen

Nordkappregionen Havn IKS 
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Etter hvert har det blitt en 
tradisjon at ordføreren 
tar formannskapet med 
på en møterunde i Oslo, 
en gang i valgperioden.

Formannskapet møttes i Oslo den 
10. februar om ettermiddagen. Da-
gen etterpå (tirsdag) var fullstappet 
med møter. Det startet med å møte 
representanter fra ledelsen i Orkla, 
på deres hovedkontor på Skøyen. 
Temaet for dette møtet var blant 
annet merkevarebygging. Orkla 
har mange kjente merkevarer i sin 
portefølje (Grandiosa, Toro, Idun, 
Stabburet, Pierre Robert m.fl), og 
de er nok det fremste miljøet i lan-
det på det med merkevarebygging. 
Vi kom naturlig nok inn på temaet 
fisk på dette møtet. 

Så var det i drosje direkte til 
Statnett sitt hovedkontor i Nydalen. 
Der var det to ting som opptok oss 
særlig. Det ene var trafobrannen i 
Adamselv sist sommer og hva skjer 
med oppbyggingen av ny trafo. 
Dette er viktig for forsyningssik-
kerheten i både Lebesby og Gamvik 
kommuner. Her kom det fram at de 
akkurat har reparert den trafoen som 
brant, og at den vil bli idriftssatt 
umiddelbart i påvente av en helt 
ny trafo som skal til Adamselv i 
løpet av høsten. Det andre temaet 
var naturlig nok sentralnettet og 
kapasiteten for ny vindkraft fra vårt 
område. Statnett har i sin reviderte 
plan sagt at det kan være aktuelt å 
starte utbyggingen av strekningen 
Skaidi – Varangerbotn med å først 
forsterke Adamselv – Lakselv. Her 
er det i dag en flaskehals. Det er godt 
nytt for oss, og noe vi selvsagt vil 
jobbe videre med. 

17. mai arrangement 2014
Lebesby kommune søker lag og foreninger som vil 
påta seg 17.mai – arrangement i Kjøllefjord, Dyfjord, 
Lebesby, Kunes og på Veidnes. Det er satt av kommu-
nalt tilskudd til dette. Søknadsfrist er 15. april.  

Alex Rosén til Dyfjordkonferansen
Den 6.-7. mai arrangeres Dyfjordkonferansen med blant an-
net Alex Rosén og Lucky Linda som foredragsholder. An-
ders Vik har søknadskurs. Les mer og meld deg på
www.dyfjord.no. 

Næringsfond 2014 
Det er nå innført en ny søkerportal til kommunale næringsfond. Gå 
inn på www.regionalforvaltning.no og finn mer informasjon om 
hvordan du kan opprette en bruker og fylle ut søknadsskjema. Ta 
kontakt med næringskonsulent Toril Svendsen om du har spørsmål. 

Treningsparken
Det arbeides med videre finansiering av utendørs 
treningspark i Kjøllefjord. Etter planen blir det offi-
siell åpning av parken 21. juni. Lasse Tufte og andre 
gjester kommer for å åpne parken. Kommer du?

Formannskapet og rådmann fikk et møte med Fiskeriminister Elisabeth Aspaker under sitt besøk i Oslo i februar.   Fra venstre: Marte Sørbø Rasmussen, Bjørn Pedersen, Harald Larssen, Stine Akselsen, Svein Slåtsveen, Elisabeth Aspaker, Bård Rasmussen og Henry Ingilæ.

sterkt at dette med aktivitetsplikt og 
tilbudsplikten må ligge fast. Farstad 
sa at de ikke hadde planer om noen 
reduksjon i Kjøllefjord, uten at han 
ville gi noen garantier for fremtiden. 
Vi understreket overfor Norway 
Seafoods at vi ønsket deres tilste-
deværelse hos oss, og at vi ønsket 
et godt og konstruktivt samarbeid. 

Det har vi hatt hele tiden, selv om 
det er noen punkter det har vært 
uenigheter om. 

Den siste dagen, onsdag - 
som også var avreisedag, var det 
Stortinget som stod på dagsorden. 
Vi hadde først et fint møte med 
”Finnmarksbenken”, vi møtte Helga 
Pedersen, Kåre Simensen, Johnny 

Ingebrigtsen og Jan Henrik Fredrik-
sen. Deretter overvar vi spørretimen 
før det ble omvisning på Stortinget. 

Vi hadde også møte med aktører 
som vi ikke ønsker å si så mye om 
nå, men dette vil komme etter hvert.  
En hektisk men svært nyttig tur for 
Formannskapet og Lebesby kom-
munes interesser. 

Av HArAld lArSSen 

Turen gikk så videre til Fisk-
eriministeren og hennes rådgivere i 
fiskeridepartementet. Her var temaet 
situasjonen rundt Norway Seafoods 
og aktiviteten i Kjøllefjord. Vi tok 
videre opp den forestående hav-
neutbyggingen som vi straks skal 
i gang med i Kjøllefjord havn. Så 
var vi innom saken med nye opp-

drettskonsesjoner. Det pågår en ny 
tildelingsrunde og vi ønsker at det 
skal komme flere konsesjoner til 
Laksefjorden. 

Dagen ble avsluttet med møte hos 
Norway Seafoods. Her møtte vi kon-
sernsjef Tomas Farstad. Ordføreren 
la fram våre bekymringer rundt ak-
tiviteten i Kjøllefjord. Vi signaliserte 

Formannskapet på Oslotur
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Lebesby kommune antok firmaet 
Haldde Arkitekter i Alta til å pro-
sjektere de nye omsorgsboligene 
som knyttes til eksisterende boliger 
i Strandveien. Med utgangspunkt 
i tidligere skisseprosjekt har en nå 
kommet fram til en endelig utfor-
ming av prosjektet.

Det vil bli 6 nye boliger, aktiv-
itetssenter og base for hjemmebasert 
omsorg. Videre vil det bli uteboder 
og sansehage med grillhus. Eksis-
terende bygg skal sprinkles, men 
for øvrig er det ingen endringer her. 
Planene er tatt positivt imot 
av Husbanken 

Flere omsorgsboliger i Kjøllefjord

Slik blir de nye omsorgsboligene.

BunkerOil i Ifjord
En gladnyhet for veifarende I Laksefjorden. Et-
ter at stasjonen i Ifjord fikk installert nye pumper 
i 2013 har de fleste som fyller tanken her kunnet 
glede seg over det relativt lave prisnivået på bensin 
og diesel. 

Vårspretten i Lebesby
Laksefjord Idrettslag arrangerer Vårspretten skjær-
torsdag. Dette er et skirenn for hele familien og 
løypen starter på Lebesby og i Bekkarfjord og en-
der ved idrettslagshytta ved Linjevann. Se oppslag 
for detaljer. 

Spillolje fra fiskeflåten
Påminnelse! 
Spillolje, oljefilter og startbatterier skal avleveres Kjøl-
lefjord Skipsekspedisjon og ikke settes på kaier og ved 
flytebryggene. Kontakt skipsekspedisjonen for avtale om 
levering, tlf.  78498101. Havna.

Avfallsposer
Vi minner om at ruller med avfallsposer ikke lenger kan hen-
tes på rådhuset. Knyt en pose på dunken så vil renovatøren 
legge igjen en rull til dere. Det er også kommet nye regler for 
sortering av papir og plast, se avfallsveileder på  HYPER-
LINK «http://www.fimil.no» www.fimil.no.  

som gir tilskudd til prosjektet.
Framdriften videre er prosjekter-

ing innen alle fag og utarbeidelse av 
anbudspapirer og vi håper å komme 
i gang med byggingen i løpet av 
sensommeren/høsten.

Av Kjell WiAn

De nye omsorgsboligene er nå utformet og skal inneholde 6 nye 
boliger, aktivitetssenter og base for hjemmebasert omsorg.
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Kystopprøret har åpenbart 
vært en av de største hendel-
sene i Finnmark i år. 

Det hele startet med at Nor-
way seafoods nå igangsetter 
omorganiseringen som blant 
annet resulterer i at de kvitter seg 
med filetfabrikken i Mehamn.

Gir sin støtte
I meldingene Norway Seafoods 
sendte ut i januar, går anlegget 
i Kjøllefjord tilsynelatende fri.  
Men kjøllefjordingene frykter det 
kun er midlertidig. Derfor fikk 

kystaksjonen full oppbacking i 
fiskeværet - som dermed marke-
rer sitt ståsted i kystopprøret.

Kjøllefjordingene ønsker også 
å markere at de er imot regionale 
kvoter, som kan føre til at bindin-
gen mellom trålere og de ulike 
lokalsamfunn blir borte.

I Kjøllefjord ble opprøret 
markert med fakkeltog. Fak-
keltoget som startet fra Norway 
Seafoods ble avsluttet i kinoen, 
hvor ordfører Stine Akselsen i 
Lebesby, fisker Gudmunn Vevang 
og frontfigur i kystaksjonen, 
Roger Hansen, holdt apell.

Roger Hansen mante til sam-
hold, og framholdt at all partipoli-
tikk må legges bort i denne saken.

- Saken er for viktig til at 
partipolitikk skal ødelegge 
samholdet. Kampen vi nå har 
startet dreier seg om livsgrunn-
laget på kysten. Derfor er det 
helt avgjørende at vi nå klar-
er å stå sammen uavhengig av 
partipolitisk ståsted, framholdt 
Hansen.

Legg vekk skyldfordelingen 
Samtidig mener kystopprørets 
frontfigur det er viktig ikke å 
starte noen skyldfordeling. Her 
mener han alle parter har sine 
svin på skogen for at man er 
kommet opp i dagens situasjon, 
der fiskeressursene forvaltes av 
privat kapital.

Kjøllefjordingene gikk i fakkeltog, i kampen for kystens rettigheter.

Av ØySTein ingilæ

Opprøret som beveger kysten

Vaksiner 
– unødvendig helt til 

du blir smittet!
Man har selv ansvar for sin egen og fa-
miliens helse på reisen. På helsestasjo-
nen møter du helsesøster Maj Kristine 
Pohjanen som har lang erfaring på rei-
sevaksinasjon. Hun forteller at 1/3 av de 
som reiser blir syke i utlandet. Vi reiser 
mer, og til mer risikofylte områder. Ri-
sikoen for å bli syk er større i Thailand 
og andre eksotiske steder.

Difteri, stivkrampe og kikhoste ble 
innført i det norske barnevaksinasjon-
sprogrammet i 1952. Har du fått grun-
nvaksinen bør du revaksineres hvert 10 
år. Etter sår- og bittskader får man påfyll 
av denne vaksinen hos legen også.  Siste 
stivkrampedødsfall i Norge var i 2002 
hos en eldre uvaksinert person. 

I tiden før vaksinasjonen i 52 var det 
epidemier med både difteri og polio i 
Norge. Det er ikke registrert innenlands 
smitte av polio siden 1969.  Disse syk-
dommene forekommer fremdeles i Afrika 
og Asia. Uvaksinerte personer kan bli 
smittet under reiser og kan smitte uvak-
sinerte etter hjemkomst. 

Maj Kristine anbefaler generelt at man 
tar hepatitt A og B vaksine, og vaksine 
mot turistdiaré når man skal ut å reise. 
Samt å fylle på grunnvaksinene hver 10 
år. I Skandinavia fikk vi i fjor et utbrudd 
av hepatitt A smitte igjennom frosne bær. 
Hun anbefaler alle til å ta kontakt med 
helsestasjonen minst en måned før man 
skal legge ut på en reise.

Man har to sårbare perioder i løpet av 
en livssyklus hvor infeksjonssykdommer 
utgjør en trussel for liv og helse. Jo yngre 
man er og jo eldre man er. Er du i tvil på 
om du er vaksinert og rustet til din reise 
så kom gjerne innom for å få råd.

Helsestasjonens telefonnummer er: 
78 49 95 20

Av Unni MAri lindSTrØM

Helsesøster Maj Kristin Pohjanen anbefaler alle 
som skal ut å reise å ta kontakt for vaksine.

Drømmeferien er bestilt, og 
bikinien og badebuksa er 
lagt i kofferten. Alle forbere-
delser er gjort. Tror du. Du 
har glemt å snakke med oss 
på helsestasjonen!
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Hjertestans! Hva gjør vi?
Mange engasjerte deltakerne og instruktører fra det første kurset.

Simone Wilhelmsen Nilsen (t.v.) og Monica 
Lillevik forbereder seg til DHLR-scenario 

Det vil naturlig forventes at vi 
som helsepersonell har kunn-
skaper og ferdigheter i en 
hjertestans situasjon, ved at vi 
kan gi god hjertelungeredning 
og mestrer utstyret vi har til-
gjengelig.

Det ble i desember og 13.-14. ja-
nuar holdt kurs for sykepleiere, 
hjelpepleiere og omsorgsarbeidere 
i Kjøllefjord i HLR og DHLR (se 
begrepsavklaringen). For noen ble 
dette et oppfriskningskurs, men 

for de fleste var dette en opplæ-
ring de ikke hadde gjennomgått 
tidligere. Dette kurset gir en basis 
utdanning i HLR ved bruk av hjer-
testarter, slik at vi skal være i stand 
til å starte/delta med nødvendig 
førstehjelp til mer avanserte hjelp 
kommer.

Kurset er 2-delt. Del 1 er et nett-
basert E-læringskurs som en må ha 
gjennomgått og bestått før en kom-
mer på del 2. Del 2 har en teoretisk 
del, deretter praktiske øvelser med 
avsluttende praktisk test. Så her 
kreves det engasjement og aktiv del-
takelse av den enkelte kursdeltaker. 
For å kunne gjennomføre kurset 

Av SUSAnne lyngedAl

FAKTA
om hjertestartere:

Det er 13 hjertestartere plas-
sert på ulike steder i Lebesby 
kommune. Dette er halvau-
tomatiske defibrilatorer. Når 
maskinen blir slått på gir den 
deg instrukser på hva du skal 
gjøre. Det anbefales at du har 
gjennomgått kurs i DHLR før 
du tar den i bruk. 

Disse er plassert;
	Kjøllefjord: ambulansen, 

sykehjemmet, legekonto-
ret, idrettshallen, brannbi-
len, kraftlaget, rådhuset, 
vindmølleparken

	Dyfjord: på grendehuset.
	Lebesby: omsorgssenteret 

og oppvekstsenteret.
	Veidnes: på butikken. 
	Kunes: på butikken

leide vi inn Kjøllefjord Røde Kors 
med Susanna Bjørkås Olsen, Ørjan 
Olsen og Michael Bech . De er god-
kjente instruktører og har øvingsut-
styret en trenger for å gjennomføre 
et slikt kurs.  Kursene ble avholdt på 
møterommet og kjellerkorridoren på 
helsesenteret. 

Mange nye DHLR  -  utøvere i 
Lebesby kommune
Vi synes vi fikk gjennomført 3 
flotte og lærerike dager med til 
sammen 42 engasjerte og dyktige 
deltakere og vi er svært fornøyde 
med å ha fått til denne opplærin-
gen. Det betyr mye for den akutt-

FAKTA
om hjertestans:

 (hentet fra Retningslinjer for 
AHLR, norsk resucitasjonsråd):

	Når hjertet stanser er 
det i begynnelsen oftest en 
viss elektrisk aktivitet igjen i 
hjertet.

Denne aktiviteten er kao-
tisk og uten evne til å pumpe 
blod. I en tidlig fase ved hjer-
testans kan dette elektriske 
kaoset i hjertet korrigeres ved 
at en gir et eller flere elektro-
sjokk gjennom hjertemuske-
len. Et slikt sjokk kan slå ut det 
elektriske kaoset og gi en ny 
og koordinert start som kan 
skape effektive hjerteslag. 
Etter « defibrilering « er det 
alltid nødvendig med over-
våkning / etterbehandling på 
sykehus.

Selv om det finnes andre 
årsaker til hjertestans, er den 
vanligste årsaken «et akutt 
hjerteinfarkt». Symptomer på 
hjerteinfarkt kan være tyde-
lige, diffuse eller fraværende. 
Typiske symptomer er sterke, 
klemmende smerter eller ube-
hag i brystet og dette varer i 
mer enn 5 minutter. Smertene 
kan stråle ut i en arm, opp 
mot skuldrene eller opp mot 
halsen.

Det er også vanlig at pasi-
enten blir kvalm og uvel og at 
huden blir blek og klam. 

Andre symptomer spesielt 
hos kvinner og eldre menn 
kan en uvant matthet eller 
plutselig kraftløshet i armene 
være det mest fremtredende 
symptomet på hjerteinfarkt. 
Hos noen kan et hjerteinfarkt 
bare gi et visst ubehag i bryst 
og mage. Plutselig hjertestans 
kan også skyldes en elektrisk 
feil i hjertet og inntreffe uten 
noe forvarsel. Ved slike symp-
tomer må en ringe 113 og 
forklare symptomene. 

medisinske beredskapen vår at vi 
har helsepersonell som har fokus 
på HLR, har fått god opplæring og 
er handlekraftige når en akutt situa-
sjon oppstår. HLR er ikke noe en 
blir ferdig med ved å ha gått et slikt 
kurs, så nu gjenstår det å ta kunn-
skapen med seg inn i arbeidshver-
dagen og gjennom gjentatte øvelser 
bli dyktige og effektive DHLR utø-
vere.  

Begrepsavklaring 

HLR - Hjerte lunge redning med 
hjertekompresjoner og 
munn til munn metode

DHLR - Defibrillert hjerte lunge-
redning, her brukes defi-
brilator i tillegg til HLR

AHLR - Avansert hjertelungered-
ning er HLR, defibrilering 
og medikamenter.

DEFIBRILATOR
  - hjertestarter 

HLR og DHLR 

 kan i tillegg til helseperso-
nell utføres av lekfolk.

AHLR utføres av trent helseper-
sonell. 

Hjertestans er en svært alvorlig 
hendelse, man har kun få minutter 
å handle på før det er for sent.  Det 
vil derfor være avgjørende at man 
på forhånd vet hvordan man hand-
ler korrekt. Vi oppfordrer alle til å 
delta på et kurs i hjertelungered-
ning.
Tenke gjennom hva gjør jeg om det 
plutselig er «jeg som er til stede når 
en hjertestans situasjon oppstår». 
Snakk med dine nærmeste for ek-
sempel ved middagsbordet om 
«hva vi må gjøre» dersom en akutt-
situasjon oppstår: 

1) Konstaterer at noe er unormalt, 
roper på hjelp

2) Ringe 1-1-3

3) Starte HLR (30-2) 30 brystkom-
presjoner og 2 innblåsninger. 
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Teater inntar bygda
Vel blåst. Den sjette vinter-
festivalen ble en gedigen 
suksess.

5.-9. mars ble det for 6. gang ar-
rangert Vinterfestival i Kjølle-
fjord. Komiteen er strålende for-
nøyd med fantastisk oppmøte på 
alle de 26 arrangementene gjen-
nom 5 flotte festivaldager.
Festivalen har blitt et høydepunkt 
midt på vinteren i Kjøllefjord. 
Den frivillige komiteen har i år 
og satt sammen et variert pro-
gram, der alle skal kunne finne 
noe å være med på. I år har vi hatt 
ekstra fokus på ungdommen, og 
har fått svært gode tilbakemeldin-
ger fra dem. Vi er veldig fornøyde 
med at så mange lag og forenin-
ger er med å arrangere aktivite-
ter under festivalen. På formid-
dagskino og utekinoen og hadde 
vi Lions med på laget. De sørget 
for servering av kaffe og kaker, 
billettsalg og varm drikke til de 
oppmøtte. Et av våre aller største 
og best besøkte arrangementer er 
bingo. Vi kjørte to runder med 
fulle hus i restauranten på Hotel 

Nordkyn. Først med barn, der alle 
premiene var sponset av Nordkyn 
bok og papir, Peto as og Lystfis-
keren as. På kvelden var det mat-
bingo fra 7. klasse og eldre. På 
premielista sto både kjøtt og fisk, 
mye av det sponset av Norway 
seafood, Hotel Nordkyn, Lun-
heim senior og Davvi siida. Det 
er fantastisk morsomt å arran-
gere festival med så mange gode 
samarbeidspartnere og et flott og 
engasjert publikum. Vi er veldig 
fornøyde med at så mange lag og 
foreninger er med å støtte og ar-
rangere aktiviteter under festiva-
len. Kommunen er også med som 
en sterk støttespiller.
Vi gleder oss allerede til neste år.

Hålogaland Teater inviterer 
til en dobbelforestilling med 
Mannen som stoppa hurtig-
ruta og Æ har rætt! på Kjøl-
lefjord Kino, 28. April, 2014

 

Johan Kaaven var en av Nordens 
største og mest kjente noaider. 

Han kunne helbrede, han kunne se 
inn i fremtiden. Han kunne stoppe 
hurtigruta ved hjelp av tankekraft. 
Mannen som stoppa hurtigruta er 
en forestilling som utfordrer for-
nuften. Fordi vi aldri må slutte å 
tro på mirakler.
Æ har rætt! er en ærlig, rå og mor-
som forestilling om retten til å 
være seg selv. Det handler om å 
vokse opp som barnehjemsbarn i 

åttitallets Finnmark. Det handler 
om det å miste en far, om å miste 
en mor, om å miste en familie. Det 
handler om å finne seg selv, om 
å finne løsninger og om å få en 
ny mor når en trenger det som al-
ler mest. Trine Lise møter verden 
med en bunnløs ærlighet. Både 
som utøver og menneske er hun 
utfordrende, overraskende, ikke 
så lite frekk og ikke minst varmt.

Av Silje eliSe grevSneS

Av MArTe S. rASMUSSen

Utekinoen bak Nordkyn bok og papir hadde 
vel 30 besøkende (foto: Tonny Lunnan)

Enormt oppmøte på både barne- og voksenbingo (foto: Tonny Lunnan)

Bandet ”Katastrofe” som spilte for en fullstappet ungdomsklubb. (foto: Alf Helge Jensen)

Vintersuksess i Kjøllefjord
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Som nytilsatt utviklingsveileder 
i Midt-Finnmark fra 1. mars av, 

Ungdomstrinn i utvikling

Av KUrT roberT eriKSen

Ungdomstrinn i utvikling ved 
Kjøllefjord skole i perioden 
vår 2013 – desember 2014 

Som ingressen sier, er dette noe 
som i utgangspunktet skulle gjelde 
ungdomstrinnslærerne, men si-
den vi er en skole der lærerne har 
undervisning på flere trinn, har vi 
valgt å ta med alle sammen, samt 
assistenter. Hovedmålet i satsingen 
er praktisk og variert undervisning, 
noe som igjen skal gi elevene moti-
vasjon til god læring. Det har også 
vært viktig å implementere dette i 
det daglige arbeidet på skolen – det 
er ikke et prosjekt men vi skal finne 
en felles måte å arbeide på.

Kjøllefjord skole har tidligere 
jobbet med temaet klasseledelse, 
og dette var et naturlig valg når vi 
skulle velge hva vi ville jobbe med 
i denne perioden. Skal vi ha en god 
skole, er klasselederen den viktigste 
faktoren.

I tillegg til at rektorer og ressurs-
lærere skoleres, har vi i februar og 

mars hatt 6 lærere med på NyGiv-
skolering for barnetrinnet. NyGiv-
skoleringen tar for seg metoder på 
praktisk og variert undervisning, og 
de erfaringene disse lærerne sitter 
igjen med, skal formidles til resten 
av kollegiet slik at hele skolen drar 
nytte av det.

Skolen vår jobber tett sammen 
med Mehamn skole, som har ak-
kurat samme tema. Rektorer og 
ressurslærere ved skolene har 
jevnlige møter for å stake ut veien 
videre. Akkurat nå er vi inne i 
en spennende fase med kolle-
gaobservasjoner og utarbeidelse av 
lokale læreplaner. Det er viktig å ha 
gode planer i bunnen for arbeidet i 
klasserommene.

Bred ungdomssatsing

Av AnjA elveSTAd

Kompetansehevingsdagen for lærere høsten 2013, foto Kurt Robert Eriksen

skal jeg jobbe opp mot kommuner 
i forhold til ”Ungdomstrinn i ut-
vikling”. Det er en fire års satsning 
(2013-2017) som gir muligheten 

Finnmark som jobber for hver vår 
del av Finnmark. I tillegg deltar 
vi i regionale nettverk med andre 
utviklingsveiledere fra Troms og 
Nordland. Totalt har Utdannings-
direktoratet opprettet 50 stillinger 
som skal jobbe som utviklings-
veiledere og vi samles regelmessig 
nasjonalt for kompetanseheving og 
erfaringsutveksling. Dette gjelder 
også skoleeiere, skoleledere og 
ressurslærere. 

Vår oppgave er først og fremst 
å være en støtte til skoleeiere og 
skoleledere som et tilbud for de 
som ønsker å benytte oss som res-
surspersoner i satsningen med blant 
annet og:

• bidra til å utvikle skolene som 
lærende organisasjoner 

• bidra til å analysere skolenes 
kompetanse, utviklingsbehov 
og etablere gode arenaer for 
kompetanse- og erfaringsdeling 
på og mellom skoler

• veilede i bruk av tilgjengelig 
støtte- og veiledningsmateriell 

• tilrettelegge for skolenes bruk av 
ressurslærere 

• legge til rette for lokale nettverk, 
samordne tiltakene innenfor sko-
leutvikling og opprettholde god 
dialog med alle aktører innenfor 
satsingen (Utdanningsdirektora-
tet, Universitet- og høgskolesek-
toren, fagutvalg, Kommunal 
Sektor, Fylkesmannen)

Vi er et tilbud til skoleeier og skole-
ledere der vi skal gi veiledning ved 
behov, samarbeide med UH-sek-
toren og være med å legge til rette 
for gode nettverk (uten å ha sty-
ringsrett) for de aktuelle aktørene 
i satsningen. Skoleeiere EIER ut-
viklingsarbeidet og skoleledere er 
de som leder utviklingsarbeidet på 
egen skole sammen med ressurslæ-
rere og resten av skolens ansatte.

til å få til positive endringer i klas-
serommene og gir skolene mulig-
heten til å jobbe med skolebasert 
kompetanseheving som er grunn-
leggende for å lykkes i satsningen 
og skape endring som varer. 

”Skolebasert kompetanseutvik-
ling innebærer at skolen, med le-
delsen og alle ansatte, deltar i en 
utviklingsprosess på egen arbeids-
plass. Hensikten er å utvikle sko-
lens samlede kunnskap, holdnin-
ger og ferdigheter når det gjelder 
læring, undervisning og samar-
beid.”

For de som ønsker å lese mer om 
selve satsningens innhold kan gjør 
det på www.udir.no/utvikling/
ungdomstrinnet, brosjyren fra 
Utdanningsdirektoratet ”Praktisk 
og variert undervisning”, strategi-
dokumentet fra Kunnskapsdepar-
tementet ”Motivasjon og mestring 
for bedre læring” og Stortingsmel-
ding 22 som peker på at statistikk 
og forskning viser at ungdoms-
trinnet på mange områder funge-
rer godt, med elever som trives 
og med gode relasjoner mellom 
elever og lærere. Samtidig ser vi at 
motivasjonen er dalende jo høyere 
opp elevene kommer i skoleløpet, 
og at skolehverdagen for mange 
oppleves som kjedelig og mono-
ton. Elever blir hengende etter i 
læringen og en stor andel fullfø-
rer ikke videregående opplæring. 
Stortingsmeldingen er tydelig i 
sin beskrivelse av behovet for en 
mer praktisk, tydelig, variert og 
relevant opplæring på ungdoms-
trinnet. Jeg kan også kontaktes 
for en kortversjon eller om dere 
ønsker svar på noe i tilknytning 
satsningen. Send gjerne spørsmål 
til  kurt.eriksen.utv.veileder@
gmail.com.

Vi er tre utviklingsveiledere i 

Satsingen ”Ungdomstrinn i utvikling” har hovedfokus på 
klasseledelse, regning, lesing og skriving. Ved å gjøre opp-
læringen på ungdomstrinnet mer praktisk og variert, skal 
elevene oppleve mer mestring og bli mer motiverte.

Tidligere opplæringsleder i Lebesby kommune, Kurt Robert Eriksen har startet i jobben 
som utviklingsleder i Midt-Finnmark, med ansvar for Ungdomstrinn i utvikling. Her avbil-
det ved Slettnes fyr. 

http://www.udir.no/utvikling/ungdomstrinnet
http://www.udir.no/utvikling/ungdomstrinnet
mailto:kurt.eriksen.utv.veileder@gmail.com
mailto:kurt.eriksen.utv.veileder@gmail.com
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Kreative ungdommer

Markerte Barnehagedagen
Barnehagen markerte årets 
barnehagedag med stort 
opptog gjennom bygda.

Barnehagedagen 2014 gikk av 
stabelen 18. mars. Med grunn-
lovsjubileet i 2014 som baktep-
pe, hadde årets markering fokus 
på demokrati og barns medvirk-
ning. 

Slagordet var: Jeg har noe å si! 
I år markerte Galgenes barnehage 
denne dagen ved å gå i et lite og 
vennlig «demonstrasjonstog».  
Det var herlige barn, glade far-
ger, plakater og sang! Barna sang 

Av vAnjA SAMUelSen

Det ble laget mange flotte plakater som ble brukt i toget.Aron Krogh Rasmussen har pyntet seg med ord om vennskap.

vennskapssangen på rådhuset og 
feiret med lunsj på hotellet før 
toget gikk tilbake til barnehagen. 

En takk til utdanningsforbundet i 
Lebesby for at de sponset lunsjen 
til barna!

Vennskapssangen: 
Melodi: Musevisa

I denne barnehagen må alle huske på og være 
gode venner og ingen andre slå.

Ta ikke fra de andre det de nå leker med for snart 
så er det din tur, så leker vi i fred. 

:/: Heisann og hoppsann her kommer du og jeg
Vi skal leke sammen for du er jo så grei :/:

Av Unni eSp

Ungdommens Kulturmøn-
string  i Lebesby ble be-
lønnet med både diplom, 
pengepremie og reise til 
Trondheim i juni.

Da kommunens representanter 
viste seg fram i Alta, fikk kom-
munen diplom og gavekort på 
5000 kroner som Årets Turbo 
kommune, mens Mads Berg Nil-
sen og Sandre Iren Bongo får 
reise til UKM-festivalen i Trond-
hjem i juni. 

Arrangementet startet imi-
dlertid i Kjøllefjord i februar 
og var ungdomsstyrt i alle ledd. 
Prosjektledere var Natalie Mørch 
og Hanna Kaarby. Ungdommene 
«flyttet inn» på kinoen mandag 
ettermiddag og hadde øvinger og 
forberedelse hver dag helt til lørd-
ag. Dermed ble ukm-deltakerne 
inkludert i hele produksjonen og 
var godt forberedt til scenefor-
estillingen som ble arrangert den 
siste dagen. 

Hanna Kaarby (til venstre) og Natalie Mørch var prosjektledere og ansvarlig for UKM arrangementet i Lebesby. (foto:Unge arrangører).

Alle deltok på Åpningsnummeret som var fengende og gikk på melodien til We will Rock 
You av Queen.  (foto: Leif Yngve Wallenius).

Prosjektlederne Hanna og Na-
talie hadde begge vært på UKM-
Ung-Arrangør skolering i Alta i 
januar og blitt drillet på arrangø-
rens rolle. Prosjektlederne hadde 
i oppgave å holde oversikt over at 
alle fra annonsering i forkant til ar-
tisthandtering, kafedrift, rekvisitt, 
sminke, lyd og lys, sikkerhet osv. 
De utførte oppgavene med stor 
iver. Det var høy kvalitet og bredde 
på innslagene i år, så juryen hadde 
en vanskelig oppgave da de fikk 
tildelt 20 minutt til å ta ut troppen 
som skulle videresendes. 

Sandra Iren Bongo er gått videre til UKM-
festivalen i Trondheim med sitt kunstverk 
(foto: Christoffer Jensen).
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Nystartede Kjøllefjord Dan-
seklubb ledes av Gladys Jr. 
Gabion og de har allerede 
hatt forrykende danseshow.

Selv om Kjøllefjord er fullstappet 
av flotte aktiviteter, er vi et engasjert 
folk og har enda plass til flere. I ok-
tober 2013 startet Gladys Jr. Gabion 
opp Kjøllefjord Danseklubb, med 
både zumba og hiphop for voksne, 
samt hiphop for barn. Dans er en 

voksende interesse, og klubben har 
nå meldt seg inn i Norges Idretts-
forbund. For medlemmene betyr 
det at danserne er forsikret og det er 
flere muligheter for å kunne delta 
på show, stevner og konkurranser.  
Per i dag har vi 7 barnedansere 
mellom 6 og 10 år. Vi har 11 dan-
sere mellom 11 og 17 år på hiphop/
ungdomsgruppa, og mellom 12 og 
15 voksne dansere på zumba. 

Gladys og hans familie på fire 
kommer opprinnelig fra Iloilo på 
Filippinene. Gladys (30 år), kona 

Lerma (28 år) og datteren Erica 
Isadora (7 år) flyttet til Kjøllefjord i 
januar 2012. Lerma er ansatt i hjem-
metjenesten i Lebesby kommune, 
men er for tiden i mammapermisjon 
med lille Eirik Gladz som ble født i 
februar i år. Det var Lerma som mo-
tiverte Gladys til å starte med dansen 
her, for hun ønsket at han skulle 
dele talentet sitt med andre. Når han 
ikke danser, jobber Gladys nå som 
produksjonsarbeider på Norway 
Seafoods og som badevakt i Lebes-
by kommune. Han begynte å danse 

Av Heidi b. perSen

Kjøllefjord Danseklubb har holdt forrykende show under både UKM i Kjøllefjord og vinterfestivalen. I helgen 14. til 16. mars reiste 7 av de til Alta for å  delta på UKM fylkesmønstring  (foto: Heidi B. Persen).

da han var 11 år, og han har vært med 
i en dansegruppe som ble betegnet 
som Iloilo´s offisielle dansegruppe. 
De danset for et lokalt tv-program, 
og de har danset med kjente artister 
på Filippinene. Gladys har også 
vært med i en internasjonal danseg-
ruppe, så han har mye kunnskap 
og erfaringer på dette området.  
Han har også valgt å ta kurs i Oslo 
som barnedans- trener gjennom 
Norges Danseforbund og kurs som 
innebærer at han blir autorisert 
zumba instruktør. Dette vil komme 

oss dansere enda mer til gode, for 
dansemiljø, tips og inspirasjon er 
viktig når man er trener. Jeg vil påstå 
at Kjøllefjord har blitt velsignet med 
enda en ildsjel.

For barn og unge er dans fore-
byggende arbeid, det å mestre en 
slik flott aktivitet, lage show, vise 
seg fram, få god tilbakemelding, ha 
mål for aktivitetene og ha noe man 
driver med som man kan være stolt 
over. For oss voksne, handler det for 
det meste om dans som trening, men 
det hender vi også viser oss fram på 

oppvisninger.
Kjøllefjord Danseklubb holder 

til på Samfunnshuset, og trenings-
tider er: 

Barnedans 1. klasse til 5. klasse: 
Tirsdager 17.00-18.00

Hip hop for ungdom 6. klasse til 
18 år: Mandager 17.00-18.00

Zumba for voksne: 
Mandager 20.15-21.15.

Hjertelig velkommen til dans.

Tok dansen 
med fra Filippinene Dans gir glede for liten og stor, her er barnedansgruppa sam-

let, med treneren Gladys  (foto: Heidi B. Persen).
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Ungdomsklubbprosjektet med musikkvideoen Easka 
Dal hadde førfest og premiere på Kjøllefjord Kino med 
stor festivitas lørdag 8. mars. Musikkvideoen med san-
gen Easka Dal fremføres av Ann Mari Andersen og Mik-
kel Gaup og skuespillere er små og store i Kjøllefjord. 
Prosjektet startet opp i høstferien 2013 da Kjøllefjord 
Ungdomsklubb var arena for planlegging og innspilling 
sammen med Kvilhaug studio og Mikkel Gaup.

Vi startet med audition på Kjøllefjord kino og det ble 
plukket ut hovedrolleinnehavere i alderen 7 til 18 år. De 
som ikke fikk roller i filmen var med på andre oppgaver i 
produksjonen. Sminke, rekvisitt, kostymer, og planlegging 
av locations osv.

I tillegg var Knut Rasmussen(90) og Alfhild Sagen(89) 
sporty og stilte opp til de voksne hovedrollene.

Rundt 40 personer var involvert i produksjonen og dette 
var mulig med støtte fra Lebesby Kommune som stilte 
ungdomsklubbens lokaler og filmutstyr til disposisjon for 
filmcrewet og vi fikk støtte fra Frifond til deler av prosjek-
tet. Etter en vinter med redigering i Kvilhaug Studio var vi 
klar for filmpremiere, og det ble rød løper og sprudledrikk 
på Kjøllefjord Kino i vinterfestivalen. Unge Arrangører 
fra UKM stilte opp i planlegging og gjennomføring av 
premieren. Vi hadde to kulturinnslag med vakker sang fra 
Kika, Hanna og Maiken.

Premierefest i  KJØLLEWOOD
Av Unni eSp

Mikkel Gaup og Sigmund Kvilhaug Vold 

Hovedrolleinnehaverne Knut Rasmussen og Alfhild Sagen, her sammen 

med barnebarna Marita og Håvar Sagen

Jeanett Ødegård, Kine Sommervik, Mia Angell og Emilie Jæger-

vann Sørbø

Unge Arrangører; Tine Sørbø, Martine Berg, Sanna Lillevik, Anna 
Julie Wallenius og Anita Mikalsen

Ronja Persen var med i filmcrewet på premieren

Alle får skryt av Mikkel og ordføreren.  (Alle foto er tatt av Christoffer Jensen).

Hovedrolleinnehaver Marcos Zuniga
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Årets påske blir full av aktivi-
teter på Kunes.

Kunes Opplevelse og Handel øn-
sker å bidra til at fastboende og fe-

riegjester får flotte turer, og kjører 
derfor opp skiløyper hver dag i pås-
ka. På tradisjonelt vis arrangerer vi 
quiz og pub på Kunes Samfunns-
hus på Skjærtorsdag, og i år med 
gammelpop som tema-musikk. 
Dersom det blir ute-gudstjeneste 

tenkte vi å lage til litt små konkur-
ranser for barna. 
Påskeaften inviterer vi til kaffe/
brus og kaker på butikken før fol-
ket starter på tur. 

Vi ønsker alle velkommen!

Dersom alle naturbrukerne «gjør rent» etter 
seg, vil omgivelsene bli helt praktfulle.

Først til oss småviltjegere. Jeg har gjennom 
mine mange jaktturer tilstadighet funnet utal-
lige tomhylser av haglpatroner i forskjellige 
skarpe farger liggende i vår ellers så vakre na-
tur. Det er stygt å se på og skjemmer ut vår 
felles elskede natur. Og det virker enda leiere å 
se på for fjellvandrere som ikke driver jakt. Ta 
dem med hjem, eller gjem dem under steiner 
(påse at steinen blir lagt like pent tilbake som 
den lå fra naturen sin side). For alle oss som 
ferdes i naturen: Ta med søppel hjem, brenn 
det opp eller gjem det så godt at ikke fugler 
eller dyr klarer å grave det fram. De har utrolig 
god luktesans og får fram papir med matrester 
på og sprer det utover. Jeg håper at ingen opp-
fatter meg som miljøaktivist. Men ingen av 
oss eier naturen. Den har vi alle fått til glede 
og frivillig bruk. Jeg håper at alle som vil ut i 
naturen, får vakre og opplevelsesrike fjelltu-
rer i dette året. Men husk: Meld fra til én eller 
flere så nøyaktig som mulig hvor du har tenkt 
å gå. Ring 113 hvis uhellet skulle inntreffe.

Til alle oss brukere av naturen

Av edvArd AKSelSen

Brukere av naturen oppfordres til å ta søppelet med seg hjem!  (foto: Edvard Akselsen)

Av bjØrg MASTerneS

Tobias Olsen og Vetle Rasmussen er veldig fornøyd med den fine fangsten 
(foto: Tom Jøran Olsen)

Vakkert nordlys over Kunes Camping (foto tatt av Jan-Arne Jacobsen)

Skispor på Kunes klar til bruk (foto Bjørg 
Masternes)

Påsken på Kunes 

Vi starter påska på Veidnes lørdag den 12. april med på-

skeverksted for barn og voksne på bygdehuset fra klokken 

18.00. Vi lager påskepynt og serverer kaffe, saft og noe å 

bite i.  

 Søndag den 13. april, altså palmesøndag, er det guds-

tjeneste klokken 12.00, og tradisjon tro så har vi også 

kirkekaffe etter gudstjenesten.

	Onsdag 16. april blir det påskekafè på bygdehuset fra 

klokken 17.00 blir det lyn-lotteri med mange flotte ge-

vinster. Inntektene går til skifting av vinduene på Veid-

nes kirke.
	Lørdag 19. april avholder vi det tradisjonelle påsketref-

fet på Fjellaksla fra klokken 12.00, dette er en møteplass 

for barn og voksne i alle aldre. Vi steiker pølser og aker 

fra toppen av Øyfjellet. Skulle været bli veldig dårlig 

så vi ikke kan være ute, så møtes vi på bygdehuset for 

sosialt samvær.

Vi ønsker fastboende, hyttefolk, kjente og ukjente – ja alle 

sammen, hjertelig velkommen til bygda 

Arr. Veidnes kapellforening

Påsken 2014 på Veidnes
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Gruppetreningen i hallen 
har blitt en suksess! – Men 
vi ønsker oss enda flere del-
tagere.

Gruppetreningen har blitt en suk-
sess for de som er med, men det 
er litt skuffende at ikke flere be-
nytter seg av et gratistilbud som 
dette. Trenger ingen henvisning, 
bare vannflaske, innesko og godt 
humør! 

I januar 2013 startet vi opp med 
gruppetrening i idrettshallen. Bak-
grunnen for å starte opp med dette 
tilbudet var for å øke forbyggende 
arbeid innen fysioterapi. Tilbudet 
til de som allerede er rammet 
kalles sekundær forebygging for å 
bedre allmenntilstanden og hindre 
videreutvikling. 

Dette er i hovedsak en gruppe 
for de med livsstilssykdommer 
som diabetes, overvekt, hjerte-

karsykdommer og/eller lunge-
problematikk som KOLS og 
astma. Gruppetilbudet gjelder også 
for de som er i faresonen for å få 
noen av disse tilstandene. Det vil 
si, også for sofaslitere! 

Aktivitet kun en gang i uken er 
selvfølgelig ikke optimalt, men for 
mange kan dette være starten til 
mer aktivitet og det å bare komme 
seg ut av hjemmet. For andre er det 
et supplement til annen trening. 
Det er veldig stor variasjon i ak-
tivitetsnivå til deltagerne våre og 
vi gjør det vi kan for å drive med 
aktiviteter som er lette å tilpasse 
til hver enkelt. Sosialt og artig er 
det for alle som er med. Om man 
ikke klarer å bevege seg så mye så 
får en i alle fall trent lattermusku-
laturen!

Informerer samtidig om at vi 
også har startet opp med bas-
sengtrening, men for å delta på 
den må du ha henvisning, og den 
får du hos legen. 

For eventuelle spørsmål an-

Av reidUn glediSTcH STrAnd 

Erna kryper under bukken
Kommentarer fra deltagere:
”Detta var skikkelig artig!” (Tordis 77)
”Det er veldig trivelig og sosialt, også 
er det noe annet enn man gjør til vanlig” 
(Bjørg 68)

Bak fra venstre – Kent Erik Tronslien (25), Tordis Gaupseth (77), Sissel Krogh (68), Erna Farstad (86), Turid Øien Karlsen (78), Bjørg 
Krogh (68), Mary Ann Mikkelsen (70), Anna Movik (75) (Bildene er tatt av Reidun Gleditsch).

Aktivitet som gleder!

25. juni braker det løs med 
årets Crisfestival.

Chrisfestivalen har i år fem dager 
med musikk i alle sjangere. Festi-
valen starter onsdag 25. juni med 
kirkekonsert og organisten Iver 
Kleive og slutter av søndag 29. 
juni med ”superjam”. 

Iver Kleive spilte med Knut 
Reiersrud i Kjøllefjord 2009 på 
festivalen. Da sådde han et frø om 
at vi trengte et nytt kirkeorgel og 
han lovte å komme og spille når det 
var på plass. Nu er endelig tiden 
kommet. 

I år har festivalen stor spen-
nevidde på musikken. Musikerne 
består blant annet av Reidar Lars-
en & Storytellers, Ine Hoem, 

Kjøllefjord Storband, Christians-
sand Ensemble (CSSE), Moill-
rock, Lips, Blåcompaniet, Iver 
Kleive, Bergtatt, og to ganger 
spellemannsprisvinner Monica 
Heldal. Det ser ut som årets festival 
kommer til å ha i alle fall 13 kon-
serter og en ”superjam” på slutten 
av søndagen. 

Sjekk festivalen på facebook, 
der ligger mer info på artistene.

Stor bredde på årets festival

Av jonny olSen

Chrisfestivalen

Chrisfestivalen i år får besøk av blant annet Monica 
Heldal (bilde øverst), Ine Hoem (nede til venstre) og 
Reidar Larsen.

gående trening i hallen eller bas-
senget, ta kontakt på tlf: 784 99 
518 eller 967 14 009. Vi er glade 
for de deltagerne vi har og ønsker 
oss flere! Velkommen til en sosial, 
aktiv og artig samling, onsdager kl 
14.00-15.00 i idrettshallen!
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Kan du tenke deg å besøke 
noen som trenger det?

Røde Kors har planer om å starte 
opp med besøkstjeneste i Kjølle-
fjord, og derfor søker vi etter deg 
som har lyst til å være besøksvenn 
og medmenneske for en person. 
Hva er det å være besøksvenn? 
Det er at du får ”tildelt” en person 
som du kan besøke, gjøre aktiviteter 
sammen med, gå til butikken for, el-
ler det dere avtaler. Den du besøker 
kan være ung eller gammel. 
Hvor ofte må man besøke denne 
vennen? Så ofte som dere avtaler 
dere imellom.
Røde Kors tilbyr deg opplæring før 

Hun ble født mens 1. 
verdenskrig raste i Eu-
ropa og har opplev en ut-
vikling bare de absolutt 
eldste er forundt. 

Den 28. februar i år feiret 
Sigrid Olsen sin 99 årsdag 
på Kjøllefjord sykehjem 
sammen med flere av sine 
kjære barn, barnebarn og 
oldebarn, samt gode venner. 
Hun er kommunens eldste 
innbygger. 

Sigrid er ei sosial dame 
som trives best når hun har 
sine nærmeste rundt seg, og 
hun elsker å være i selskap. 
Bursdagen ble feiret stort på 
stua hvor døtrene Rakel og 
Annvei hadde pyntet fint bord 
og laget det veldig koselig. 
Kaker og mat var det nok av 
til alle gjestene. 

Vi er så heldig å ha Sigrid 
som beboer på sykehjemmet. 
Hun er glad i å fortelle fra 
gamle dager, hun har hukom-
melse som en tenåring og det 
er utrulig hva hun husker av 
detaljer. 

Hun drar fortsatt i sam-
linga hver søndag ettermid-
dag. Da får hun den sosiale og 
åndelige biten som hun av og 
til savner ellers i uka. 

Den 30.januar var vi samlet til sol-

dagstreff på omsorgssenteret i Le-
besby. Det var til sammen 15 perso-
ner som møtte opp og fikk nyte en 

Lebesby kommunes eldste

Av ingUnn SØrbØ

Sigrid Olsen (foran) feiret 99 års-
dagen med flere i familien samlet, 
fra venstre Adrian Samuelsen 
Olsen, Kurt Idar Olsen, Ole Steinar 
Olsen, Daniel Sjøgren Olsen og 
Andrine Samuelsen Olsen.
(Foto: Vanja Samulsen)

Trenger flere besøksvenner
Av ingUnn SØrbØ

Røde Kors oppfordrer deg til å bli en besøksvenn.  

Soldagstreff på Lebesby 

Av AUd oddrUnn joHnSen

Mange var samlet til soldagstreff i Lebesby, her er noen av dem, fra venstre:  Anne Teigen, Marie Reeberg, Berit L. Anti, Harry Larsen, Irene Lau-
ritsen og Egil Johnsen (foto: Aud Oddrun Johnsen).

du begynner som besøksvenn, og vi 
skal gjøre vårt beste for å finne en 
som passer sammen med deg. Du 
må være over 18 år. Så hvis du har 
lyst til å gjøre en forskjell for et an-

net menneske, meld deg til Ørjan 
Olsen tlf 917 449 87, eller Ingunn 
Sørbø tlf 419 29 492.
”Den beste medisin for et menneske 
er et annet menneske”

god middag, med kaffe og kaker. 
Etterpå fikk alle synge til tonefølge 
av husets band; Egil Johnsen på 
munnspill og Anne Teigen på gitar. 
Soldagstreffet er blitt en tradisjon, 
og i år som tidligere storkoste vi oss!

Mat og sang. Soldagen i Lebesby er blitt et kjærkommet 
tiltak på Lebesby.
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Nordkyn Turlag skal i år sørge for seks 
toppturer. Dette tiltaket har blitt et 
populært innslag for turvandrerne på 
Nordkyn.

I tillegg skal foreningen som ble etablert i 
2008, sette opp trimkasser både i Klubben og 
på Finnsåta, slik at hverdagstrimmerne kan 
holde oversikt over hvor mange turer de når i 
løpet av sesongen.

- Vi planlegger også større turer til Raudber-
get, til Bispen i Gamvik og en fottur til Nervei, 
der det blir båtskydd tilbake, sier primus motor 
i Foreningen, Trygve Nilsen.

Han regner med at årets sesong vil bli ekstra 
aktiv for laget som stadig får flere tilhengere.

Nytt av året er en natursti for barn som de 
jobber med. Samtidig vil de også gjennomføre 
et eget familiearrangement på grillplassen med 
gratis bevertning.

- Vi håper at dette kan bidra til å øke tur-
gleden for befolkningen, sier Nilsen.

Folk flest er sannsynligvis ikke klar over 
hvilken stor jobb Nordkyn Turlag gjør i nærom-
rådet. Men det er denne foreningen som merker 
løypene i området. Blant annet har de merket 
fire løyper for Arctic Coast. Disse er svært 
viktige for fotturister som kommer til halvøya.

Trygve Nilsen synes dette er en interessant 
jobb, men skulle gjerne sett at enda flere hadde 
blitt med i turlaget. For de har mange oppgaver 
som venter, og som vil være med å bidra til en 
større trivsel på Nordkyn.

Et aktivt turlag

Av ØySTein ingilæ

Trygve Nilsen og Nordkyn Turlag får en aktiv sesong i år.

Pensjonist

Karin Robertsen slutter som hjelpepleier i kommunen, og får her gullklokke, blomster og 
diplom. Foto: Ingunn Sørbø

Vår kjære og dyktige kollega på 
Kjøllefjord sykehjem, Karin Robert-
sen er gått over i pensjonistenes rek-
ker. Hun har vært ansatt i Lebesby 
kommune i 26 år. Før hun ble fast 
ansatt, jobbet hun 4-5 år som vikar 
på sykestua. 

Karin skulle få gullklokka for lang 
og tro tjeneste på kommunens jule-
bord. Pga at hun ikke var tilstede da, 
ble den overrakt på avslutningsfesten 
hennes i januar. 

Hun er en meget dyktig hjelpep-
leier, og har i tillegg videreutdanning 
i geriatri. Karin er av den gode gamle 
skolen, og hun har ”holdt oss litt i 
ørene” når rutiner etc begynte å skli 
ut. Da ”hanket” hun oss inn igjen . 
De siste årene har hun jobbet redusert 
stilling. Dette som en del av kommun-
ens seniorpolitikk og AFP.

Fest er viktig! Så vi trommet sam-
men til avskjedsfest hjemme hos 
Maria Wik. Takk til henne og familien 
som stilte huset til vår disposisjon. 
Alle tok med litt mat og drikke hver, 
så det bugnet over av tørre og våte 
godsaker. Det ble en veldig trivelig 
kveld, og selv om vi ikke er glade 
for at Karin er sluttet hos oss, unner 
vi henne å kose seg som pensjonist 
sammen med familie og venner etter 
et langt yrkesliv!

Fra dine kollegaer på sykestua.

Biblioteket på Lebesby er igjen kommet i drift. 
Ellinor Knutsen har overtatt som bestyrer og har 
følgende åpningstider: 
Onsdag: 09.00 – 12.00, 
Torsdag: 17.00 – 19.00.
 
Velkommen innom!

Biblioteket på Lebesby

Ellinor Knutsen er ansatt på 
biblioteket på Lebesby. Foto: 

Johnny Myhre.

Norsktoppen har invitert lag og foreninger til å presentere seg selv. I denne utgaven er det Nordkyn Turlag sin tur

Fotturer til Nervei planlegges.



Klart vi skal ha KRAFT I SOM-
MER i år også. Dette er en 1 ukes 
GRATIS tilbud i år for barn bo-
satt i Lebesby kommune. Det er 
et forebyggende tilbud for barn 
fra 1. klasse til og med 6. klasse. 
Ukene i år vil være å velge mel-
lom uke 27 eller 28.

Vi skal i år som i fjor bruke 
naturen som arena for nye sprell 
og moro. Som en slags sommer-
camp. Det er også et læringsper-
spektiv inn i vårt opplegg, som 
nærmiljø, fiske, båtvett, lokal 
samisk tilknyting, naturen som 
arena osv. Dette blir lagt opp til å 
være med barns medvirkning og 
forutsetninger. 

Vi har mye på plass allerede og 
er klar for nye sprell og moro i år 
som i fjor. Det er i samarbeid med 
Lebesby kommune og tiltaket 
støttes av Finnmark fylkeskom-
mune.

Det er nå bare for dere som 
foreldre å hive seg å planlegge 
ferie og husk å melde barna 
tidligst mulig på KRAFT I SOM-
MER 2014.

Ta kontakt på mail:
charlotte_angell@msn.com 
eller mobil 901 95 413.

Det vil i år igjen bli sprell og moro med 
KRAFT I SOMMER 2014

Det ble mange aktiviteter sommeren 2013, foran Rene Persen, bak fra venstre Ida Caro-
line A. Olsen, Frøy Daniel Simonsen og Aggi Bredesen

Dansing gir ikke bare glede, men det er også godt 
for helsa. Når du også skal holde orden på dansetrinn 
og koordinasjon får du skjerpet hodet, samtidig er 
det sosialt og hyggelig å være aktive sammen. Seni-

ordanserne med Anna Movik i spissen har nylig hatt 
kurs for nye dansere og den aktive gjengen fikk støtte 
fra voksenopplæringen gjennom studieforbundet kul-
tur og tradisjon. I mai planlegges det en vårfest for 
pensjonister og da kommer Gisle fra Tana for å spille 
til allsang og dans.

HATS- kompetansesen-
ter skal styrke og bidra til 
utvikling av revy, teater 
og andre sceniske uttrykk 
i Nord-Norge. I forbin-
delse med stemmeretts-
jubileet har HATS kåret 
fire kvinner som på ulike 
måter har brukt sin stem-

Seniordansere på dansekurs

HATS-prisen 2013

Silje eliSe grevSneS

Silje eliSe grevSneS me i det offentlige rom i 
2013.

 I Finnmark gikk prisen 
til Kjøllefjords egen Lucky 
Linda Persen. Alle prisvin-
nerne får et HATS-kurs som 
arrangeres på deres hjem-
sted, der de får bestemme 
både innhold og dato. Så da 
er det bare å følge med og 
se hva som skjer fremover.



Tradisjonen tro 
arrangerer Skigruppa

OKSEVÅGRENNET
Skjærtorsdag 17. april 2014.

Start kl. 10.00. fra Hjelpekorpshytta.
Målgang innen kl. 14.00.

Startkontingent 
Barn kr. 50.- 

Voksne kr. 100.- 

Diplom og premiering

Kjøllefjord Røde Kors Hjelpekorps 
har salg av kaffe og vafler ++.
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